Great Adventure- Follow Me
聖經大探索 - 跟隨我

Session one “In the Beginning”: Jesus at the Center
第一課“在起初”：以耶穌為中心

1. Most people in the modern world believe in God. What are some of the common ways people think of God today?

現代世界上大部份人都相信有「神」的存在。他們普遍對「神」有甚麼想法？

2. How are those views different from what the Bible reveals about God?

這些觀點與聖經所揭示的「天主」有什麼不同？

3. Do you really believe God wants a personal relationship with you? Do you believe God loves you and want to help you, forgive you, heal you, and care for all your needs? What are some of the things that make it difficult sometimes for you to believe in this personal God?

你真的相信天主想和你建立直接的個人關係嗎？你相信天主愛你，想要幫助你，寬恕你，治愈你，並關心你的所有需求嗎？有什麽事情，讓你難以相信這個與你建立個人關係的天主呢？

4. Not everyone in John’s Gospel sees in Jesus the divine Son of God. How do the following people view him?

在若望福音中描述中不是每個人都能看見耶穌是天主子。下列人士如何看祂？

a. Nicodemus: “Rabbi, we know that you are a teacher” (John 3:2)
尼苛德摩：「辣彼，我們知道你是由天主而來的師傅」（若望福音3：2）

b. The paralyzed man after he is healed by Jesus: “The man who healed me said to me, “Take up your pallet, and walk” (John 5:11)

  耶穌治好癱瘓的人：『叫我痊癒了的那一位給我說：「拿起你的床，行走
  罷！」』（若望福音5:11）

c. The crowds after the feeding of the multitude: “This is indeed the prophet who is to come into the world!” (John 6:14)

吃飽之後, 眾人說：“這人確實是那要來到世界上的先知。」（若望福音 6:14）

d.The crowds in Jerusalem: “Is not this the man whom they seek to kill?” (John 7:25)
耶路撒冷的人群：「這不是人們所要圖謀殺害的人嗎？」（若望福音7:25）

e. Pilate: “Here is the man!” (John 19:5)

比 拉多說：「看，這個人！」（若望福音19：5）

5. In what ways do people today think of Jesus as a mere man?

今天，人們怎樣看耶穌「只是一個普通的人」？

6. What does John’s Gospel reveal about Jesus’ identity? How is this different from most modern conceptions about him? Consider the following passage:
若望福音揭示了耶穌的什麽身份？這與現今大部份人的觀念有何不同？思考下面各段落的描述：

a. John 1:1-3, 14: “In the beginning was the Word, and the Word was with God, and the Word was God. He was in the beginning with God; all things were made through him, and without him was not anything made that was made, … And the Word became flesh and dwelt among us.” What does this tell us about Jesus? Is Jesus merely a man?

  若望福音1：1-3,14：「在起初已有聖言，聖言與天主同在，聖言就是天主。聖言在起初就與天主同在。萬物是藉着衪而造成的；凡受造的，沒有一樣不是由祂而造成的，...... 聖言成了血肉，寄居在我們中間。」這告訴我們關於耶穌的是什麼？耶穌只是一個人嗎？

b. John 10:30, NAB: “The Father and I are one.” What is Jesus saying about himself? How do the Jewish leaders understand this statement? (See John 10:31-32)

 若望福音10:30，NAB：「我與父原是一體。」耶穌對自己的身份說了些什麼？猶太人的領袖如何理解祂所說的？ （見若望福音10：31-32）
c. John 8:58: “Before Abraham was, I am.” Based on the video presentation, what is the significance of “I am”?

 若望福音8:58：“在亞巴郎出現以前，我就有。”根據錄像介紹，“我就有” 的意義是什麼？ 
7. Other religious leaders in the history of the world claimed to be prophets sent from God or messengers offering teachings about God or a way of life. How is Jesus portrayed as different in the following passages?
 在世界歷史上，其他宗教的領袖宣稱自己是神所派遣的先知、或是提供關於神所  教導的、或某一種生活方式的使者。耶穌在下面的經文中如何描繪出耶穌不同的 角色？

a. Consider John 14:6: Jesus said, “I am the way, and the truth, and the life.＂

 參考若望福音14：6 。耶穌回答說：「我是道路，真理，生命。」
b. Consider John 11:25-26: Jesus said, “He who believes in me…shall never die.”

   參考若望福音11：25-26：耶穌說：「信從我的...... 必永遠不死。」
8. Who is Jesus for you? What can you do to welcome Jesus as not just one part of your life, but as the very center of your life?

 耶穌是誰？你能做些什麼來迎接祂到你的生活當中「不僅是作為生活的一部份，而是作為你生活的中心。」?
